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Ministr Dobeš představil kritizovanou reformu vysokých škol
7. 10. 2011, autor: P. K., rubrika: i-Forum informuje
Návrh reformy vysokého školství, s nímž nás dnes seznámil ministr školství Josef Dobeš, zásadním způsobem upravuje
postavení akademických pracovníků, mění samosprávu, ale i zajišťování kvality vysokých škol. Návrh reformy, který by
měl být do června 2012 připraven v paragrafovaném znění, umožňuje například volbu rektora pomocí mezinárodního
výběrového řízení.

Zleva: náměstek ministra pro výzkum a vysoké školy prof. Ing. Ivan Wilhelm CSc., ministr školství, mládeže a tělovýchovy
Mgr. Josef Dobeš, hlavní odborný garant Reformy terciárního vzdělávání prof. Ing. Jan Hálek, CSc.
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Za revoluční prvek reformy, kterým se nastavuje nová etapa jmenování profesorů a docentů, označil ministr školství
Josef Dobeš zavedení funkčních míst akademických pracovníků. Titul akademických pracovníků bude vázán pouze
k mateřské vysoké škole. Návrh předpokládá, že v případě, pokud akademičtí pracovníci budou přecházet na jinou
vysokou školu, absolvují výběrová řízení, ve kterých své postavení docenta nebo profesora obhájí.
Reforma samosprávy vysokých škol počítá s posílením kompetencí rektorů při řízení vysoké školy a kromě klasické volby
rektora z akademického prostředí školy umožní i volbu na základě mezinárodního výběrového řízení. Ministr Dobeš
poznamenal, že je potřeba „pustit čerstvou krev i na tento post“.
Velká proměna čeká akademické senáty. Počet studentských zástupců se sníží na třetinu, a protože podle ministra
Dobeše nejsou studenti schopni objektivně posoudit rozpočet veřejné vysoké školy, měla by jej raději schvalovat
vytvořená rada. Proměnu akademických senátů okomentoval i jeden z autorů reformy Jiří Nantl: „Vracíme akademickým
senátům roli, kterou tradičně měly za první republiky. Budou hlavní akademické těleso, které se zabývá akademickými
záležitostmi vysoké školy. Mimo jiné senáty a různé od nich odvozené orgány budou mít klíčovou funkci ve vnitřních
systémech zajišťování kvality po institucionální akreditaci.“
Ministr školství se během dnešní tiskové konference snažil obhájit i nutnost zavedení školného vzhledem k fiskálním
obtížím České republiky. Podle jeho názoru je „vzdělání hodnota; pokud bude babička spořit na vzdělání svému vnukovi,
tak je to dobrá investice“.

Čtetě také:
  Pozměňovací návrh novely zákona může způsobit totální kolaps činnosti VŠ

http://iforum.cuni.cz/IFORUM-11422.html

